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Fractie VRAAG Antwoord
5.a Uitvoeringskrediet poldergemalen cluster 3 (1e 

tranche)
VVD Kan aangegeven worden wanneer duidelijkheid komt over 

de staat van de poldergemalen, nu thans nog geen visuele 
inspectie heeft plaatsgevonden?

Bij het opstellen van de kredietaanvraag waren nog niet alle onderzoeken uitgevoerd, inmiddels hebben 
de meeste van de inspecties toch doorgang kunnen vinden. Hieruit zijn geen zaken naar voren 
gekomen die leiden tot gewijzigde inzichten.

VVD Indien de staat slechter is dan nu wordt aangenomen, wat 
is dan bij benadering de omvang van het aanvullend 
uitvoeringskrediet?

Dit is nu niet aan de orde al kunnen er altijd onvoorziene zaken optreden die niet uit de onderzoeken 
naar voren zijn gekomen. Er is in de ssk-raming (in beperkte mate) rekening gehouden met 
onvoorziene zaken. De verwachting is daarom dat met de huidige inzichten de kredietaanvraag 
voldoende zal zijn om de werkzaamheden uit te voeren.

A&B Scope is verlaagd van 22 naar 19 er is eventueel resterend 
voorbereidingskrediet….

Op dit moment is de voorbereiding van de 19 gemalen nog in volle gang en is niet met zekerheid aan te 
geven of er krediet overblijft. 

A&B Waarom eventueel. Als er 3 minder zijn om voor te 
bereiden dan moet er minder budget nodig zijn (13%). 

De gemalen hebben verschillende geraamde voorbereidingskosten, de vervallen gemalen (waaronder 
twee businesscases) hadden een relatief klein aandeel in de geraamde kosten. Zoals bij de aanvraag 
van het voorbereidingskrediet is aangegeven zal eventueel resterend krediet in mindering worden 
gebracht op het later nog aan te vragen laatste uitvoeringskrediet.

A&B Waarom worden er niet drie gemalen toegevoegd aan de 
scope. Gezien de achterstanden is dit zeer efficiënt. 

De voorbereiding van de gemalen is “een rijdende trein” waarbij het niet wenselijk is tussentijds scope 
toe te voegen. Op 13 mei is krediet verleend voor versnelling van de poldergemalen, daarbinnen zullen 
nieuwe gemalen worden opgepakt. 

A&B Wat wordt bedoeld met businesscase? In een businesscase wordt op basis van functie, totale kosten (incl. levensduur) en risico’s afgewogen 
welke varianten mogelijk zijn en welke de voorkeur heeft om tot uitvoering te brengen. Hierbij kan 
breder gekeken worden dan alleen het betreffende gemaal, maar bijvoorbeeld ook de samenhang met 
andere gemalen. Bijvoorbeeld moet een gemaal opgeknapt en of geheel vernieuwd worden en moet het 
gemaal op de huidige plek blijven of niet? 

A&B Nu 2 contracten voor 6 gemalen en daarna 2 contracten 
voor 12 gemalen. Op welke basis wordt de samenstelling 
van de gemalen binnen de contracten ingevuld?

Contracten worden op basis van onder andere techniek, omvang en (omgevings-)complexiteit 
samengesteld. Op basis van inschattingen van de afdeling inkoop /  aanbestedingsdeskundigen, het 
adviesbureau en het IPM-team worden gemalen gebundeld.

A&B Hoe en waarop is dit gebaseerd dat clusteren van werken 
efficiënter is?. Zijn er (ervarings-) cijfers of evaluaties 
waaruit blijkt dat dit daadwerkelijk te meten is?

Door onder andere naar ervaringen van eerdere contracten is gekeken naar een zo goed mogelijke 
samenstelling van contracten. Te veel gemalen in een contract kan leiden tot minder partijen die aan 
kunnen / willen bieden, weinig gemalen per contract leidt tot onevenredig veel aanbestedingen en 
contractbeheersing. Per contract worden deze afwegingen gemaakt. Er zijn nog geen harde 
ervaringscijfers op dit gebied, het betreft een “expert judgement”.
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A&B Clusteren van werken wordt door opdrachtnemers in het 
algemeen niet gewaardeerd. Waarom wordt er toch dan 
geclusterd?

In het verleden is onder andere een marktconsultatie gedaan over het clusteren van meerdere gemalen 
in één contract. Hierbij heeft de markt (MKB) aangegeven dat (in beperkte mate) bundelen wenselijk is 
om zo onder andere onevenredig veel overhead / administratie in vele losse contracten te voorkomen. 

A&B Van de afdeling inkoop van Rijnland is recent een schrijven 
ontvangen dat clusteren wettelijk verboden is. Waarom 
wordt dit dan toch gedaan.

De afdeling Inkoop is intensief betrokken en akkoord met huidige clustering. Enkel onnodig clusteren is 
zoals in het memo is aangegeven verboden, hiervan is in dit geval geen sprake.

5.b. Aanvullend krediet cluster baggeren 2017 
deelgebieden 1 en 3

VVD M.b.t. deelgebied 3: kan voor de BTW een beroep gedaan 
worden op het btw compensatiefonds? 

Rijnland kan geen beroep doen op het BTW-compensatiefonds. Dat is alleen voor gemeenten en 
provincies. In het verleden zijn gemeenten en provincies door een bezuinigingsmaatregel gekort op het 
Gemeentefonds en het Provinciefonds. Om hen daarvoor in enige mate te compenseren en de economie 
niet teveel te schaden, mochten zij de BTW die op hun projecten drukt, terugvragen uit het BTW-
compensatiefonds. Omdat waterschappen niet gefinancierd worden uit zoiets als een Waterschapsfonds 
maar hun inkomsten grotendeels uit eigen belastingheffing verkrijgen, kunnen zij geen gebruik maken 
van het BTW-compensatiefonds.

VVD Zijn de perceeleigenaren thans wel akkoord met de andere 
uitvoeringsinstellingen?

Ja, er zijn 4 perceel eigenaren die een weiland depot krijgen en zij zijn akkoord met deze 
uitvoeringsmethode.
Het baggeren met de zuigboot in plaats van met de kraan is mede door de gesprekken met 
(veel)perceeleigenaren tot stand gekomen.
Men vreest voor verdere afkalving van de oevers door het zware materieel ( kraan, rupsvoertuigen) op 
de oevers in slappe veen bodem. De oorspronkelijke uitvoeringsmethode zou veel schade veroorzaken.

VVD En wilt u voortaan geen afkortingen gebruiken bij 
omschrijvingen? Waar is de MT polder?

Polder Middelburg en Tempelpolder ligt deels in de gemeente Alphen aan den Rijn en deels in 
Bodegraven- Reeuwijk, zie kaart.

A&B Is PFAS de enige reden dat het baggerprogramma bij 
Rijnland drie jaar achterloopt. 

Ja.

A&B Scheppen de eisen van de eigenaren en aangelanden geen 
precedent voor andere polders?

Het gaat hier vooral om redelijkheid en billijkheid en overlast zoveel mogelijk te beperken. Alle 
toezeggingen worden nadrukkelijk afgezet tegen precedentwerking en worden voorgelegd ter 
besluitvorming aan de resultaatmanager of portefeuillehouder (afhankelijk van de financiële omvang).

A&B Waarom wordt voor de MT-polder een uitzondering 
gemaakt?

De MT-polder is een omgeving waar veel overlast wordt ondervonden (erg laaggelegen polder, 
afkalvende oevers, wolkbreuk 2018 met 130 mm aan regen).  De weerstand die Rijnland ondervindt, is 
veelal tijdens de uitvoeringsfase. Een rigide houding past niet bij het ”van buiten naar binnen” denken 
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en zeker niet als  andere uitvoeringsmethoden ook mogelijk zijn. Binnen het baggercluster streven we 
naar meer duidelijkheid in de voorbereidingsfase. M.a.w. de MT-polder is geen uitzondering maar een 
voorloper op een verbetering van de Rijnlandse werkwijze. Met de reguliere opgave 2021 gaat Rijnland 
aan de slag met een omgevingsscan zodat ‘pijnpunten’ zo vroeg mogelijk in kaart worden gebracht.  

A&B Uit een toelichting aan de VV een tijdje terug blijkt dat 
tegenwoordig de voorbereiding een jaar duurt, terwijl dit in 
het verleden slechts een half jaar was.  Kunt u aangeven 
waarom dit nu een half jaar langer duurt?

De vraag vraagt om verduidelijking. Het inpeilen en bemonsteren van deelgebieden neemt zeker een 
jaar in beslag, daarna volgt een proces van contractvoorbereiding en aanbesteden wat in totaal ook een 
jaar in beslag neemt. Afhankelijk van de omvang neemt de uitvoering 1 – 1,5 jaar in beslag.

Graag een onderbouwing hoe de aanvullend krediet 
600.000 is opgebouwd.

Voor een andere uitvoeringswijze is 250.000 begroot en voor verwerking van bagger met PFAS 
350.000. 

7.b. Bestuurlijke indicatoren - 10 highlights

A&B Graag de extra kosten (tijd/geld) inzichtelijk maken als dit 
niet wordt geïntegreerd wordt in de EMM of bestaande 
rapportages.

Door de rapportage over de 10 highlights te integreren in bestaande bestuursrapportage streven we 
eenvoud, overzicht en doelmatigheid na. Het huidig aantal bestuursrapportages blijft hetzelfde en is 
eenduidig in vormgeving. En er worden dubbelingen voorkomen. Het gaat dus echt om het aanscherpen 
en verbeteren van het bestaande. 
Indien, naast de bestaande rapportages, toch afzonderlijk over de 10 highlights zou worden 
gerapporteerd dan zullen de meerkosten daarvan overigens zeer beperkt zijn.
Het is nog niet bekend wat het monitoren en rapporteren over de 10 highlights aan extra tijd en kosten 
vraagt. In het algemeen gaat het over de voortgang van activiteiten en resultaten die we sowieso willen 
volgen. Dus geen sprake van substantieel extra tijd.
Voor de periodieke meting van sommige indicatoren (zoals klanttevredenheid, mate waterbewustzijn, 
stand biodiversiteit) is beperkte ondersteuning van derden nodig.

Algemene vragen
A&B Zoet water wordt in de toekomst kritisch. Kan dit extra 

highlight/ aandachtspunt worden meegenomen?
Dit is meegenomen onder de highlight klimaatadaptatie, een van de indicatoren gaat over 
watertekort/zoet water.

A&B Er zijn ontwikkelingen waarbij vanuit afvalwaterstromen 
weer proces of drinkwater kan worden gemaakt. Er zijn 
bedrijven die zoeken naar oplossing en samenwerking . 

Kan Rijnland hierin iets betekenen?

Op dit moment is het nog niet mogelijk om effluent in te zetten voor drinkwater. Dat vergt nog een 
flinke extra zuiveringsslag (en nog wel iets in de communicatie). Rijnland en Dunea hebben wel 
afstemming over diverse onderwerpen waaronder dit punt.

We krijgen een enkele keer per jaar vragen van bedrijven over de inzet van effluent in hun 
bedrijfsvoering. We adviseren die bedrijven o.a. door het delen van gegevens. Dit leidt (nog) niet tot 
het feitelijk inzetten van effluent in de bedrijfsvoering.
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Kaart behorend bij technische vraag fractie VVD: Waar is de MT polder?


